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Záznam  

zo zasadnutia Komisie školstva pri MsZ, 19. 10. 2021, MsÚ Spišská Nová Ves  
  

Prítomní:  
1. Mgr. Jozef Kačenga, predseda komisie školstva  

2. RNDr. Ladislav Ruttkay, podpredseda Komisie školstva,  

3. Ing. Andrea Iovdijová,  

4. Mgr. Mariana Kacvinská, DiS.art  

5. PaedDr. Julian Sopko,  

6. Ing. Dana Mrnková, garant za školstvo, 

7. PhDr. Ľubica Šefčíková, riaditeľka Centra voľného času, prizvaná  

8. JUDr. Radka Romaňáková, riaditeľka Správy školských zariadení, prizvaná  

9. Ing. Eva Štubňová, zapisovateľka 

 

Nezúčastnili sa:  
1.  Mgr. Andrej Cpin,  

2.  Mgr. Jana Strache,  

3. Mgr. Radovan Marcinčin.  
 

Miesto zasadnutia: malá zasadacia miestnosť  MsÚ Spišská Nová Ves 

1. Úvodné privítanie 
2. EDUZBER k 15.9.2021 – údaje základných škôl a dopad na ich rozpočet na rok 2021 
3. Výsledky zberu dát pre podielové dane k 15. 9. 2021, dopad na financovanie v roku 2022 
4. Informácie k zberu dát za Správu školských zariadení, CVČ a ZUŠ a k návrhu ich rozpočtu na rok 2022 

(prizvaní riaditelia organizácií) 
5. Rozpočet školstva na rok 2022 a pripravované legislatívne zmeny vo financovaní originálnych kompetencií 
6. Informácie k projektu „Rodina na 100 slov“ 
7. Informácie k zbierke potravín a hygienických potrieb „Štedrý advent“ 
8. Informácie k prebiehajúcej údržbe a rekonštrukcii základných škôl 
9. Informácie k realizovaným projektom v školách a k navyšovaným finančným prostriedkom zo ŠR 
10. Rôzne 

 

K bodu 1 : 

Prítomných privítal predseda komisie školstva Mgr. Jozef Kačenga. 
 

K bodu 2  a k  bodu 3: 

Informovala Ing. Dana Mrnková – viď príloha k bodu č. 2 a č. 3 

Po EDUZBER-e máme v sieti základných škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta 3625 detí. Stabilný počet si 
zachováva  ZŠ Ing. O. Kožucha, ZŠ Nad Medzou. 
Čo sa týka počtu žiakov polepšili si ZŠ Lipová a ZŠ Levočská. Zhoršenie nastalo v ZŠ Hutnícka, najnižší počet žiakov 
s najväčšími priestormi, veľké chodby a schodištia, nezateplená, náročná na vykurovanie, veľký areál náročný na 
údržbu. Dimenzovaná na 1000 žiakov, v súčasnosti 353 žiakov. Každý rok nám odchádza do ZŠ Smižany cca jedna 

trieda detí – prvákov, ktorí podľa obvodu by mali navštevovať ZŠ Hutnícka 

Aké je riešenie tejto situácie? Zatiaľ ju musíme dofinancovať zo spoločného balíka finančných prostriedkov 
základných škôl, ktorými môžeme disponovať zriaďovateľ.. Do budúcna, ka sa situácia nezmení resp. sa zhorší, 
možno budeme musieť pristúpiť k tomu, že budeme mať v ZŠ Hutnícka už len prvý stupeň 1 - 4 ročníky. Pracovať 
treba s komunitou sídliska Západ, aby sa zmenil názor ľudí na školu. 
Mgr. Jozef Kačenga: keďže nám každý rok odchádza do ZŠ Smižany jedna trieda detí, treba urobiť opatrenia na 
zatraktívnenie školy, nová p. riaditeľka musí zapracovať, niečo podniknúť, zmeniť, aby skončil odliv detí z tejto školy 
do ZŠ Smižany. Detí z okolitých obcí treba smerovať na sídliská, nie len do centra mesta, zastropovať počet 
prijímaných detí do ZŠ Ing. O. Kožucha a ZŠ Nad Medzou. 
RNDr. Ladislav Ruttkay: škola „vychladla“, vyzerá to tak, že učitelia sa musia zmobilizovať, aby sa zachránili. 
Ing. Dana Mrnková: Musí sa zmeniť klíma školy. 

Ďalej Ing. Dana Mrnková informovala: 
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ŠKD: rozdelené sú počty oddelení v základných školách, v jednej triede môže byť, ak sa prijme nová legislatíva, max. 

26 detí. Problémom je ŠKD v ZŠ Ing. O. Kožucha, kde na začiatku činnosti, kým prebieha ešte vyučovanie, sú školské 
kluby preplnené, pretože triedy sú ešte obsadené. 
Súkromná MŠ Slniečko je nová MŠ v meste. 

 
K bodu 4: 
Informácie sú vo výkaze o počte žiakov základných umeleckých škôl a školských zariadení a poslucháčov jazykových 
škôl v územnej pôsobnosti obce –  viď príloha č. 3. 
JUDr. Radka Romaňáková – finančné prostriedky z projektu MŠVaV SR -  MP PRIM chodia pomerne neskoro 
z dôvodu, že sa správnosť zasielaných žiadostí o refundáciu miezd a odvodov zamestnancov z projektu posudzujú 
v rámci celej SR a kým nie sú kompletné a v poriadku všetky, tak peniaze z ministerstva nepošlú nikomu zo 
žiadateľov. 
PhDr. Ľubica Šefčíková  - rozpočet na rok 2022 je na úrovni roku 2021. Fungovať začal novootvorený Klub mladých 
v priestoroch CVČ na Hutníckej ulici. Rozpočet na pracovníčku bude vyriešený v rámci plánovaného rozpočtu.   
Problémom je údržba budov, bude potrebné na nutné opravy a údržbu zabezpečiť pracovnú silu. 
Budova CVČ na Levočskej ulici – riešia sa zatiaľ len havarijné situácie. Nevieme, čo bude s budovou ďalej, či bude 
odpredaná, alebo nie, či bude ďalej prevádzkovaná CVČ, treba to celé posúdiť, čo ďalej, či postupne opravovať, ak 
áno, je potrebný projekt na obnovu. Navrhuje, aby budova prešla zatiaľ pod správu mesta s tým, že niektoré priestory 
by naďalej používalo CVČ. 
JUDr. Radka Romaňáková – RÚVZ  prerušil prevádzku v MŠ na Hviezdoslavovej ulici. Momentálne sa budova 
temperuje na teplotu nad 0°C, ale reálne je to nízka teplota, budova bude vlhnúť, hrozia plesne, opadajú omietky. Je 
potrebné odborne stanoviť na koľko stupňov budovu temperovať tak, aby sa budova zachovala cez zimu v čo 
najlepšom stave. 
Všetky deti ktoré navštevovali MŠ Hviezdoslavova boli umiestnené do materských škôl mesta.  
PhDr. Ľubica Šefčíková -  Bude sa rekonštruovať zdravotné stredisko, ktoré je v spoločnom objekte s CVČ na 
Hutníckej ulici. Bolo by dobre aj časť budovy, v ktorom sídli CVČ zatepliť, plus z južnej strany nalepiť na okná 
izotermické fólie, pretože v lete sú vnútorné priestory veľmi prehriate, nedá sa v nich existovať.  
Mgr. Mariana Kacvinská, DiS.art – začali s výmenou okien z prostriedkov zriaďovateľa, ktoré boli presunuté do 
údržby. Výmena okien by mala byť zrealizovaná do konca roka 2021. 
Rozpočet 2022 je na úrovni roku 2021. 
PhDr. Ľubica Šefčíková – sa opýtala prítomných riaditeľov stredných škôl, ako vidia v tomto covidovom období 
organizovanie športových súťaží, keďže situácia sa zhoršuje, nikto nevie, čo bude ďalej, triedy v školách sú 
v karanténe. 
RNDr. Ladislav Ruttkay – súťaže, ktoré organizuje VÚC o pohár predsedu KSK sú rozbehnuté, ale ako to bude ďalej 
prebiehať, nevieme. 
Deti nech radšej môžu chodiť do školy, nech sa učia, na súťažiach sa miešajú rôzne kolektívy, riziko nákazy je 
vysoké. 
Mgr. Jozef Kačenga – po novom roku uvidíme, ako sa bude pandémia vyvíjať. 
PhDr. Ľubica Šefčíková – začaté, prebiehajúce súťaže plánované na budúci týždeň už dokončíme, ale ďalšie zatiaľ  
už nebudeme organizovať. Ministerstvo školstva organizovanie  či neorganizovanie súťaží nijak neusmerňuje, všetko 
je v kompetencii organizátorov. 
 

K bodu 5 : 

Informovala Ing. Dana Mrnková – viď príloha k bodu č. 5. 

Pripravovaná je zmena v legislatíve (Zákon 596/2003 Z z. a 597/2003 Z. z.), podľa ktorej obce budú povinné 
financovať školy a školské zariadenia iných zriaďovateľov na území mesta (cirkevné a súkromné) vo výške 100% 
podielových daní vypočítavaných podľa metodiky v príslušnej legislatíve. Nemalo by sa jednať o dotácie v zmysle  
VZN o určení výšky dotácií na mzdy a prevádzku škôl a školských zariadení, ale malo by sa jednať o poskytnutie 
finančných prostriedkov na základe zmluvného vzťahu. Zrejme MsZ by už o tom rozhodovať nemalo, pretože tu nárok 
vzniká zo zákona, len ak by financovanie išlo nad 100% podielových daní. 
 
K bodu 6: 
Ing. Dana Mrnková: Projekt „Rodina na 100 slov“, ktorý sa realizuje na návrh Miroslava Hnáta. Zozbierali sme vyše 
100 prác, momentálne sa triedia, koľko z nich spĺňa podmienky súťaže. 
 
K bodu 7: 
Ing. Dana Mrnková :Zbierka trvanlivých potravín a drogérie pod záštitou mesta pre Spišskú katolícku charitu a Úsmev 
ako dar príp. iné charitatívne subjekty, ktorí budú zbierku prerozdeľovať do rodín. 
Gestorom je vedúca oddelenia sociálnych vecí Ing. Júlia Jančurová, informácie budú distribuované do škôl na 
plagátoch, info bude aj na fcb mesta. 
 
K bodu 8: 
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Ing. Dana Mrnková: V súčasnosti prebieha údržba strechy v ZŠ Komenského. Rozpočet sa navýšil trojnásobne oproti 
pôvodnému plánu a musela sa vypracovať nová projektová dokumentácia, keďže po odkrytí strechy sa objavili tak 
závažné statické poruchy, že pôvodný projekt nebolo možné zrealizovať. Odhadované FP na opravu boli pôvodne 
250 000,- eur na celú strechu. Cena materiálu stúpla niekoľkonásobne a sú tam práce navyše, ktoré vyplynuli zo 
zmeny projektu, čiže teraz za túto cenu sme schopní urobiť iba polovicu strechy. V ZŠ Nad Medzou prebehla 
posledná fáza rekonštrukcie teplovodov. 
ZŠ Z. Nejedlého a ZŠ Ing. O. Kožucha je potrebná údržba teplovodov, budúci rok na 1. etapu je v rozpočte 
požiadavka na 25 000,- eur pre každú školu. 
ZŠ Levočská – každé 4 roky sa mení podlahová krytina v školskej jedálni kvôli vlhnutiu podložia a následne stien. Je 
potrebné komplexné riešenie tohto nevyhovujúceho stavu, preto v rozpočte na budúci rok je požiadavka 50 000,- Eur 
na kapitálové výdavky.  
 
K bodu 9: 
Ing. Dana Mrnková:  

V ZŠ na Medzou prebieha projekt „V škole múdrejší“ na dobiehanie zameškaného učiva počas dištančného 
vzdelávania. Je to podobný projekt ako „Letná škola“, ktorý prebehol v ZŠ Levočská, ZŠ Komenského a ZŠ Ing. O. 
Kožucha.. Projekty boli financované MŠVaV SR 
 
 
 
 
K bodu 10: 
Ing. Dana Mrnková: 

18.11.2021, ak to epidemiologická situácia dovolí, budeme oceňovať úspešných študentov SŠ a žiakov ZŠ, do 
26.10.2021 je termín posielania návrhov na ocenenie žiakov a študentov. 
 
 
K bodu 4  

1. JUDr. Radka Romaňáková navrhla vyradenie MŠ Hviezdoslavova zo siete škôl a školských zariadení SR 
a následne zrealizovať prevod budovy MŠ vrátane priľahlých pozemkov späť do správy mesta.  

 
Uznesenie: 

Komisia školstva odporúča spracovať do MsZ materiál k vyradeniu MŠ Hviezdoslavova 33 zo siete škôl 
a školských zariadení SR a následne po jej vyradení zrealizovať prevod správy majetku pod mesto. 

 
 
 
Prílohy:  
K bodu 2: 
Stav rozpočtu po Eduzbere 2021 a predpokladaný vývoj čerpania miezd  
K bodu 3: 
Výpočet podielovej dane na rok 2022 
K bodu 5: 
Návrh programového rozpočtu škôl a školských zariadení na rok 2022 

 

Nasledujúce stretnutie Komisie školstva je plánované na:  február 2022 
 
 
 
 
 
                                       Mgr. Jozef Kačenga, v.r. 
                 predseda Komisie školstva 
 

 

Zapísala: Ing. Eva Štubňová, 19. 10. 2021 












